
PROTOKÓŁ NR II/2018

z obrad XLIII sesji Rady Miejskiej w Pasłęku kadencji 2014-2018 

w dniu 23 marca 2018 roku w Sali Rycerskiej Urzędu Miejskiego w Pasłęku 

Ad pkt 1

Otwarcie obrad sesji.  

Obrady  sesji  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  Pan  Edward  Skalij  witając
wszystkich zebranych. 

Ad pkt 2

Stwierdzenie prawomocności obrad.  

Obrady były prawomocne, bowiem na początku sesji obecnych było 15 radnych. Lista obecności
radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
W obradach uczestniczyli także sołtysi sołectw gminy Pasłęk oraz zaproszeni goście. Listy obecności
sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 3
Wybór sekretarza obrad.

Do pełnienia funkcji sekretarza obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował radną Teresę
Czerską, która wyraziła zgodę. Innych kandydatur radni nie zgłosili. W głosowaniu za kandydaturą
radnej Teresy Czerskiej do pełnienia funkcji sekretarza obrad było 15 radnych. 

Ad pkt 4
Przyjęcie porządku obrad.

Radni nie wnieśli uwag do zaproponowanego porządku obrad i przyjęli go w drodze głosowania
15 radnych „za”. (załącznik nr 4 do niniejszego protokołu)

Ad pkt 5 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Odnosząc  się  do protokołu z  poprzedniej  sesji  radny Olbryś  zwrócił  uwagę na to,  że został  on
zamieszczony w Biuletynie Informacji  Publicznej  dopiero w miniony poniedziałek około godziny
14.00.  Poprosił,  aby  był  on  udostępniany  szybciej,  gdyż  nie  mogli  go  omówić  na  posiedzeniu
komisji. Zasugerował, aby był udostępniany co najmniej w takim terminie jak materiały sesyjne na
sesję, na której ma on zostać zatwierdzony.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  protokół  z  sesji  w  dniu  23  lutego  2018  roku  był
sporządzony wcześniej i był dostępny do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Zapytał radnego Olbrysia
czy był w Biurze Rady. Jednocześnie uznał, że nie ma problemu, aby protokół był udostępniany w
Biuletynie Informacji Publicznej w odpowiednim czasie. 

Radny Kopański dodał, że protokół z sesji musi być udostępniany w Biuletynie Informacji Publicznej
w konkretnym terminie 7 czy 14 dni od sesji Rady Miejskiej w Pasłęku.



Następnie głos zabrał Sekretarz Gminy Pan Stanisław Miklusz, który powiedział, że zgodnie z § 28
Regulaminu Rady Miejskiej w Pasłęku protokół z sesji  powinien być sporządzony i  podpisany w
ciągu 7 dni licząc od dnia sesji, której dotyczy i udostępniony radnym do wglądu. Nie ma nigdzie
stwierdzenia, że musi być  udostępniony w Biuletynie Informacji Publicznej. Zaznaczył jednak, że
Rada może dowolnie modyfikować Regulamin Rady Miejskiej w Pasłęku.

Innych uwag do protokołu z poprzedniej sesji Radni nie wnieśli i przyjęli go w drodze głosowania
15 radnych „za”. 

Ad pkt 6
Wręczenie nagród laureatom Gminnej edycji Konkursu Nastolatków „Ośmiu Wspaniałych”.

Przewodniczący Rady poinformował,  że 5 marca br.  w Urzędzie Miejskim w Pasłęku odbyło się
posiedzenie  Komisji  Konkursowej  w  celu  przyznania  tytułu  nagrodzonego  oraz  laureata
w VI Lokalnej Edycji Samorządowego Konkursu Nastolatków „Ośmiu Wspaniałych”. W tegorocznej
edycji konkursu można było zgłaszać kandydatów w dwóch kategoriach. Pierwsza kategoria zwana
"Ósemeczką"  skierowana została do uczniów klas 4-6 szkół  podstawowych. W drugiej  kategorii
zwanej  "Ósemką"  startować  mogli  uczniowie  klas  7-8  szkoły  podstawowej  w  tym  gimnazja  -
„Ósemka  –  Junior”  oraz  uczniowie  klas  1-5  szkoły  ponadpodstawowej  -  „Ósemka  Senior”.  W
pierwszej kategorii wiekowej, tzw. "Ósemeczce" w tym roku nie zgłoszono żadnych kandydatów.
Natomiast  spośród  uczestników  drugiej  kategorii  jury  wyłoniło  w  kategorii  „Ósemka  Junior”
następujących uczniów: Anna Korwel – uczennica Szkoły Podstawowej nr 1 w Pasłęku, Julia Machul
– uczennica Szkoły Podstawowej nr 1 w Pasłęku, Łukasz Papis – uczeń Szkoły Podstawowej nr 1 w
Pasłęku, Patrycja Wojnicz – uczennica Szkoły Podstawowej nr 1 w Pasłęku. W kategorii „Ósemka
Senior”  laureatami  zostali:  Wiktoria  Gęsina  –  uczennica  Zespołu  Szkół  w  Pasłęku,  Aleksandra
Lipińska – uczennica Zespołu Szkół w Pasłęku, Szymon Nożewski – uczeń Zespołu Szkół w Pasłęku,
Łukasz Wróbel - uczeń Zespołu Szkół w Pasłęku.

Następnie  Burmistrz  wręczył  laureatom  Gminnej  edycji  Konkursu  Nastolatków  "Ośmiu
Wspaniałych"  statuetki.  Jednocześnie  pogratulował  opiekunom  wolontariatu  Pani  Reginie
Stelmaczonek  Prezes  Stowarzyszenia  Wspierającego  Rodziny  Potrzebujące  "Jutrzenka"  oraz
opiekunom Szkolnego Koła Wolontariatu przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Pasłęku Pani Katarzynie
Juniewicz  oraz  Dyrektorowi  tej  Szkoły  –  Panu  Dariuszowi  Ponichterze,  a  także  opiekunowi
Szkolnego Koła Wolontariatu przy Zespole Szkół w Pasłęku - Pani Beacie Łuczyńskiej-Pyra.

Ad pkt 7
Wręczenie podziękowania Pani Elizie Tararuj w związku z zakończeniem  pełnienia funkcji sołtysa
sołectwa Rydzówka.

Burmistrz Pasłęka dr Wiesław Śniecikowski wręczył Pani Elizie Tararuj podziękowanie i kwiaty w
związku z zakończeniem pełnienia funkcji sołtysa sołectwa Rydzówka, którą pełniła od 2011 roku.
Następnie kwiaty wręczyli jej także sołtysi z zaprzyjaźnionych sołectw gminy Pasłęk.

Następnie głos zabrała Pani Tararuj, która podziękowała Panu Burmistrzowi za wspieranie
inicjatyw mieszkańców jej sołectwa oraz za wszelką udzieloną im pomoc. Na pamiątkę przekazała
mu zdjęcia z realizacji największej i najważniejszej dla nich inicjatywy, a mianowicie budowy boiska
w miejscowości Rydzówka.



Ad pkt 8
Sprawozdanie z prac Burmistrza Pasłęka w ostatnim okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie z prac Burmistrza Pasłęka w okresie od 23 lutego do 23 marca 2018 roku przedstawił
Burmistrz Pasłęka w postaci prezentacji multimedialnej. (załącznik nr 5 do niniejszego protokołu)

W odniesieniu do ww. sprawozdania radny Kopański zapytał czy kwota 6 tysięcy złotych będzie
wystarczająca na pokrycie kosztów utrzymania dwóch rond przy drodze s-7, które gmina Pasłęk
przejęła od GDDKIA. 

Pan  Burmistrz  wyjaśnił,  że  oczywiście  kwota  ta  w  pełni  nie  pokryje  kosztów  ich  utrzymania
zwłaszcza  teraz  w  początkowym  okresie,  kiedy  konieczna  jest  ich  aranżacja  na  nowo.  W
późniejszym terminie kwota ta powinna być wystarczająca. Niemniej jednak uznał, że wykonanie
tego jest  konieczne, gdyż te ronda to obraz miasta,  a gdy gmina ich nie przejmie będą one w
dalszym ciągu zaniedbane.

Ad pkt 9
Interpelacje i zapytania radnych.

Pan Marek Łachmański poprosił o zabezpieczenie w budżecie gminy Pasłęk, jak będzie to możliwe,
środków na wykonanie dokumentacji budowy drogi w miejscowości Rogajny. 

Pan Piotr  Wojciechowski zwrócił  uwagę na bardzo zły  stan drogi  powiatowej  od miejscowości
Marzewo w kierunku Kanału Elbląskiego.

Pan Krzysztof Kopański powiedział, że w BIP Urzędu Miejskiego w Pasłęku zostało opublikowane
zarządzenie  Burmistrza  Pasłęka  w  sprawie  rozpatrzenia  uwag  wniesionych  do  projektu  zmiany
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego centralnej i wschodniej części Pasłęka oraz
do prognozy oddziaływania na środowisko do ww. planu. W związku z tym zapytał czy zmieniły się
procedury  przygotowywania  projektu  zmian  do  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego. Zapytał  także w jakiej  postaci  Burmistrz przedstawi  radnym projekt uchwały w
sprawie zmiany ww. miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
Ponadto zapytał jakie kroki podjęto w związku z wnioskiem firmy „Wipasz”oraz jak wygląda temat
monitoringu w Pasłęku. Stwierdził, że bezpośrednio po sesji Klub Radnych „Pasłęk Razem” o ile jest
to technicznie możliwe, chciałby zapoznać się z tym jak ten system funkcjonuje. Zapytał się także na
co MOSIR przeznaczył środki z odszkodowania za straty poniesione wskutek powodzi. Poprosił o
pisemną odpowiedź na to zapytanie. 

Pan Zbigniew Cieśla powiedział, że ze smutkiem przyjął informację o odrzuceniu wniosku gminy
Pasłęk  o  odszkodowanie  za  straty  poniesione  wskutek  powodzi.  Dziwi  go,  że  w  wykazie
poniesionych strat nie uwzględniono przepustów, które praktycznie popłynęły. Uznał, że ogólnie
straty po powodzi są znacznie większe niż wyszacowały je komisje. Ponadto zwrócił uwagę na to, że
na terenach wiejskich modne jest organizowanie rajdów crossowych i samochodów terenowych,
wskutek których wiejskie drogi gruntowe są znacząco dewastowane. 

Pan Witold Stabrowski zwrócił  uwagę na brak znaków na wysepkach spowalniających ruch na
starodrożu drogi S-7, co stwarza zagrożenie i jest nieestetyczne. Ponadto stwierdził, że w chodniku
przy  tej  drodze  często  powstają  dziury.  Są  one  co  jakiś  czas  naprawiane,  ale  przynosi  to
krótkotrwały efekt.



Pan Damian Olbryś w związku z tym, że nie otrzymał pełnej odpowiedzi na swoje zapytania, które
przekazał do Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Pasłęku poprosił o uzupełnienie odpowiedzi
na zapytanie dotyczące  zestawienia remontów obiektów MOSIR w latach 2014-2017. Poprosił o
uzupełnienie  informacji  o  wskazanie  wykonawców  niektórych  remontów,  gdyż  wykazano  tylko
firmy, a osoby fizyczne zostały pominięte. Ponadto stwierdził, że na koszenie, grabienie i wywóz
trawy w MOSIR przeznaczono znaczne środki. Zapytał dlaczego tak znaczne środki przeznaczone
zostały  na  umowy  o  dzieło  w  związku  z  ww.  czynnościami,  skoro  w  MOSIR  dwie  osoby  są
zatrudnione na stanowiskach związanych z działalnością gospodarczą, a cztery inne na podobnych
stanowiskach.  Dochodzą  tu  także  czynności  zlecane  takie  jak  naprawa  grilli  kamiennych  czy
ogrodzeń,  a  przecież  w  MOSIR  na  etacie  zatrudniony  jest  konserwator  urządzeń  rekreacyjno-
sportowych. 

Ponadto zapytał jak to jest możliwe, że dyrektor Pasłęckiego Ośrodka Kultury może dorabiać
na ½ etatu w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji, zwłaszcza że te dwie jednostki mają częściowo
wspólne finansowanie imprez.

Odniósł się także do swojego zapytania dotyczącego wykazu premii dla pracowników, które
zadał  na etapie  kontroli  w MOSIR.  Otrzymał  na nie odpowiedź,  że  w tym zakresie obowiązuje
ochrona danych  osobowych,  a  premie  kształtują  się  w granicach  100 -  800  zł.   Zgodził  się  ze
stwierdzeniem  o  ochronie  danych  osobowych,  ale  umówili  się,  że  na  to  zapytanie  otrzyma
odpowiedź  w  postaci  wykazu  poszczególnych  wypłaconych  premii  bez  podania  personaliów
pracowników. Z przekazanej mu odpowiedzi wynika, że premie dla jednego z pracowników oscylują
w granicach 500-1000 zł. Nie wie czym ten pracownik się wykazuje w swojej pracy, że otrzymuje
premie aż na takim poziomie. Ponadto zapytał dlaczego w pierwszej odpowiedzi na to zapytanie
udzielono mu nieprawdziwych informacji.

W związku z tym, że na stronie  www.rada.paslek.pl, z której korzystają radni znajduje się
link do strony internetowej  www.andrusewicz.pl,  zapytał  czy jest  to zbieżność nazwisk,  gdyż w
Urzędzie  Miejskim  w  Pasłęku  zatrudniony  jest  informatyk  o  tym  nazwisku,  czy  może  stanowi
informację o tym kto jest autorem tej strony.

Pan  Bogdan  Rogalski powiedział,  że  zwróciła  się  do  niego  osoba  reprezentująca  środowisko
geodezyjne zaniepokojona informacją o planowanej likwidacji Powiatowego Ośrodka Dokumentacji
Geodezyjnej i Kartograficznej w Elblągu filia w Pasłęku. Zapytał czy jest to prawdziwa informacja
oraz o to jaki wpływ jako gmina mamy na tą sytuację. Uznał, że rozwiązanie to byłoby niekorzystne
dla mieszkańców i osób tam zatrudnionych.

Ponadto w związku z tym, że w br. obchodzimy 100-lecie Odzyskania Niepodległości przez
Polskę oraz 200-lecie powiatu pasłęckiego zapytał  czy  pasłęckie władze planują zorganizowanie
uroczystości w związku z tą rocznicą. Zaproponował organizację konferencji naukowej oraz wydanie
publikacji w związku z jubileuszem 200-lecia powiatu elbląskiego.

Stwierdził  także,  że uczestniczył  w gabinecie Burmistrza w spotkaniu z przedstawicielem
ciepłowni Veolia Północ, na którym padło stwierdzenie, że do 15 marca br. oszacowane zostaną
koszty podłączenia do sieci ciepłowniczej budynków przy ulicy Drzymały. Zapytał czy w tej materii
powstały  już  jakieś  ustalenia,  gdyż  ze  strony  mieszkańców  było  duże  zainteresowanie  tym
tematem.

Pan Edward Skalij poinformował, że otrzymał od Zarządu Małej Spółdzielni Mieszkaniowej przy
Placu Grunwaldzkim 6 pismo z podziękowaniami za pomoc w rozwiązaniu trwającego od ponad
roku  problemu.  W  piśmie  tym  podziękowano  Panu  Burmistrzowi  za  pomoc  w  znalezieniu
właściwego fachowca,  a  Pani  Ewie  Grabowskiej  i  pracownikom PUW-K Sp.  z  o.o.  za  pomoc  w
rozwiązaniu problemu.

http://www.rada.paslek.pl/
http://www.andrusewicz.pl/


Ad pkt 10
Zapytania i wnioski sołtysów.

Pan Józef Giers sołtys sołectwa Majki poprosił  o  pomoc w uporządkowaniu dwóch budynków
stojących  na  terenie  gminnym  w miejscowości  Majki.  Są  one  przeznaczone  do  rozbiórki,  gdyż
stwarzają zagrożenie. Gruz z ich rozbiórki można by wykorzystać w celu utwardzenia drogi Majki –
Gryżyna. 

Pan Józef But sołtys sołectwa Nowy Cieszyn podziękował za wycięcie zakrzaczeń. Poruszył także
temat stanu dróg, który ogólnie uznał za tragiczny.

Pan Witold Stabowski sołtys sołectwa Marzewo wrócił do swojego zapytania z jednej z minionych
sesji dotyczącego złej widoczności na wyjeździe z drogi gminnej na drogę powiatową. Odbyło się w
tej sprawie spotkanie z przedstawicielem Zarządu Dróg Powiatowych, podczas którego uzgodniono,
że  w celu  rozwiązania  tego  problemu zamontowane zostanie  lustro.  Zapytał  kiedy  zostanie  to
wykonane.

Ad pkt 11
Ocena stanu bezpieczeństwa, porządku publicznego i utrzymania czystości na terenie Miasta i
Gminy Pasłęk. 

W tym punkcie głos zabrał Pan Mirosław Suchodolski Komendant Komisariatu Policji w Pasłęku,
który  przedstawił  „Sprawozdanie  z  działalności  Komendanta  Komisariatu  Policji  w Pasłęku oraz
informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania Komisariatu Policji
w  Pasłęku  w  2017  roku”  w  formie  prezentacji  multimedialnej  (załącznik  nr  6  do  niniejszego
protokołu).

Ponadto  Komendant  Suchodolski  nawiązując  do  interpelacji  radnego  Kopańskiego  w  sprawie
monitoringu dodał, że obecnie mają podgląd tylko na jedna kamerę przy ulicy Chrobrego. 

Następnie głos zabrał  radny Olbryś,  który stwierdził,  że bardzo cieszy go to,  iż na ulicy Wojska
Polskiego  coraz  częściej  pojawia  się  radiowóz  policyjny.  Powoduje  to  znaczną  poprawę
bezpieczeństwa na tej ulicy.

Komendant  Suchodolski  powiedział,  że  funkcjonuje  coś  takiego  jak  Krajowa  Mapa  Zagrożeń
Bezpieczeństwa. Można na niej zaznaczyć konkretną ulicę i zgłosić sugestię o poruszaniu się nią
pojazdów  z  przekroczeniem  prędkości.  Jeżeli  jednak  konieczna  jest  pilna  interwencja  policji,
wówczas należy dokonać zgłoszenia telefonicznego. 

Natomiast radny Kowal zasugerował, aby w nocy z soboty na niedzielę zorganizować dodatkowe
patrole  policyjne,  gdyż  często  w  niedzielę  rano  możemy  zaobserwować  na  terenie  Pasłęka
powywracane śmietniki.

Radny Oskroba uznał,  że  ze  statystyk  wynika,  że  gmina Pasłęk  jest  bezpieczna.  Zapytał  jednak
dlaczego zrezygnowano z pieszych patroli policjantów.

Komendant  Suchodolski  stwierdził,  że  rezygnacja  z  patroli  pieszych  wynika  z  dużego  obszaru
działania. Gdy zwiększy się zatrudnienie, wówczas pomyślą nad tym, aby powrócić do tego rodzaju
patroli.

Następnie głos zabrał nadkomisarz Marcin Grabowski Zastępca Komendanta Miejskiego Policji w
Elblągu, który w imieniu Komendanta Miejskiego Policji w Elblągu podziękował za zaproszenie na
sesję.  Uznał,  że  bezpieczeństwo  niejedno  ma  imię.  W  ubiegłym  roku  w  powiecie  elbląskim



zabezpieczono 50 kg narkotyków. Jest to zasługa także pasłęckiej policji, która wpisuje się w trend
ogólnopolski.  Ogólnie  na  terenie  powiatu  elbląskiego obserwuje  się  dużo mniej  przestępczości
kryminalnej  w  stosunku  do  lat  ubiegłych.  Wykrywalność  jest  coraz  większa.  Cieszy  go  to,  że
rozmawiamy  o  przestępczości  drogowej,  gdyż  pozostałej  jest  znacznie  mniej.  Na  zakończenie
podziękował Panu Burmistrzowi za współpracę i zrozumienie.

Kolejno głos zabrał Pan Marian Matuszczak Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Pasłęku, który
stwierdził, że zostało bardzo wiele powiedziane. Dane statystyczne mówią same za siebie. Teren
działania  elbląskiej  policji  zamieszkuje  około  200  tysięcy  osób,  co  daje  średnio  550  osób  na
1  policjanta.  Praca  policji  to  świadczenie  usług,  których  beneficjentem  są  mieszkańcy.  Bardzo
ważne  jest  to,  że  wskaźnik  przestępczości  się  zmniejsza.  Praca  policji  to  także  prewencja  i
współpraca z innymi jednostkami, w tym samorządowymi. Najważniejsze dla mieszkańców jest to,
aby czuć się bezpiecznym w miejscu zamieszkania. Te kluczowe informacje oceniają pracę policji. 

Następnie głos zabrał radny Marek Łachmański, który powiedział, że dzięki zmianom kadrowym w
pasłęckiej  policji  możemy  zaobserwować,  iż  zmieniła  się  jakość  pracy,  która  jest  obecnie
wykonywana na wysokim poziomie kultury. 

Kolejno głos zabrał Pan Tomasz Marcinkowski Dowódca Jednostki Ratowniczo-Gaśniczej w Pasłęku.
Przeprosił  za  nieobecność  Pana  Łukasza  Kochana  Komendanta  Miejskiego  Państwowej  Straży
Pożarnej w Elblągu, który ze względu na inne obowiązki służbowe nie mógł przybyć na dzisiejszą
sesję  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku.  Jednocześnie  poinformował,  że  prezentację  multimedialną  na
temat  działań  podejmowanych  na  rzecz  ochrony  przeciwpożarowej  na  terenie  Miasta  i  Gminy
Pasłęk przedstawi Jego zastępca st. kpt. Przemysław Siagło.

Zastępca  Dowódcy  JRG  w  Pasłęku  Pan  st.  kpt.  Przemysław  Siagło  przedstawił  prezentację
multimedialną na temat działań podejmowanych na rzecz ochrony przeciwpożarowej na terenie
Miasta i Gminy Pasłęk (załącznik nr 7 do niniejszego protokołu). Na zakończenie podziękował Panu
Burmistrzowi  Wiesławowi  Śniecikowskiemu  oraz  Panu  Patrykowi  Kwiecińskiemu  Kierownikowi
Referatu Spraw Obywatelskich za to, że zawsze mogli na nich liczyć w trakcie prowadzenia akcji
ratunkowych podczas powodzi.

W odniesieniu do ww. sprawozdania radny Kopański zapytał jakiej wysokości mogą być mandaty za
doprowadzenie do pożaru sadzy.

Pan Siagło wyjaśnił, że są to mandaty w wysokości od 50 do 500 zł. Obecny na miejscu zdarzenia
strażak może jednak odstąpić od wzywania policji. Policja obecna na miejscu zdarzenia ma także
możliwość wystawienia mandatu lub zastosowania upomnienia. Ponadto w zależności od sytuacji
np. gdy komin jest popękany i zagraża bezpieczeństwu mieszkańców, sprawę może skierować do
prokuratury lub nadzoru budowlanego. 

Następnie  głos  zabrał  radny  Łachmański,  który  podziękował  strażakom  za  ich  pracę,  gdyż  w
ostatnim czasie w miejscowości Rogajny zdarzył się przypadek zapalenia sadzy w kominie. Dzięki
ich  sprawnej  akcji  udało  się  szybko  opanować  zagrożenie.  Ponadto  podziękował  strażakom  za
bardzo dobrą pracę podczas akcji powodziowej.

Radny Rogalski odniósł się natomiast do informacji na temat sali edukacyjnej „Ognik”. Jako opiekun
miał  okazję  ostatnio  uczestniczyć  wraz  z  klasą  trzecią  szkoły  podstawowej  w  zajęciach
prowadzonych na tej sali. Uznał, iż jest to bardzo ciekawa inicjatywa, dająca uczestnikom ciekawe
kształcące przeżycia. 

Następnie  głos  zabrał  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  Pan  Edward  Skalij,  który
podziękował policji i straży pożarnej za współpracę z pasłęckim samorządem. Podziękował im za to,
że poświęcają niejednokrotnie swoje życie i zdrowie dla dobra mieszkańców. Stwierdził, że bardzo
podobał mu się kurs pierwszej pomocy zorganizowany dla zainteresowanych mieszkańców naszej



gminy. Ze względu na zbliżające się Święta Wielkanocne życzył im dużo spokoju, radości i mniejszej
liczby interwencji. Podziękował im za przybycie na dzisiejsze obrady sesji. 

Następnie Pan Patryk Kwieciński Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich przedstawił uczestnikom
sesji  w postaci  multimedialnej „Sprawozdanie z działalności  Straży Miejskiej  w Pasłęku za 2017
rok”. (załącznik nr 8 do niniejszego protokołu) 

W odniesieniu  do ww.  sprawozdania  w związku  z  tym,  że  w ubiegłym roku odnotowano dwa
przypadki bezdomności na terenie gminy Pasłęk, radny Kopański zapytał jaką procedurę w takich
przypadkach stosuje Straż Miejska.

Pan  Kwieciński  wyjaśnił,  że  w  sytuacji,  gdy  zostaje  ujawniona  obecność  osoby  bezdomnej  w
obecności  policji  i  pracownika  Miejsko-Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  wzywana  jest
karetka  pogotowia.  Po  zbadaniu  takiej  osoby  przez  lekarza  jest  ona  przewożona  do  Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, gdzie jest mu udzielana pomoc. 

Następnie radni przystąpili do analizy „Informacji dotyczącej utrzymania czystości na terenie miasta
i gminy Pasłęk” (załącznik nr 9 do niniejszego protokołu), którą Pan Paweł Klimczak Inspektor do
spraw drogownictwa przedstawił w postaci prezentacji multimedialnej.

Radni nie wnieśli uwag do ww. informacji.

Ad pkt 12
Sprawozdanie  z  realizacji  zadań  z  zakresu  wspierania  rodziny  za  rok  2017  oraz  informacja  o
potrzebach związanych z realizacją zadań. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. sprawozdania. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania
rodziny za rok 2017 oraz informacja o potrzebach związanych z realizacją zadań stanowi załącznik
nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 13
Rozpatrzenie  sprawozdania  z  działalności  Miejsko-Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w
Pasłęku za 2017 rok. 

Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pasłęku za 2017 rok
przedstawiła  w postaci  prezentacji  multimedialnej  Pani  Agnieszka Pocełujko Kierownik Miejsko-
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pasłęku (załącznik nr 11 do niniejszego protokołu).

W odniesieniu do ww. sprawozdania radny  Kopański  stwierdził,  że  smutne jest  to,  iż  w naszej
gminie co piąta osoba korzysta z  pomocy Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej,  a w
stosunku  do  roku  ubiegłego  liczba  osób  korzystających  z  pomocy  nieznacznie,  ale  uległa
zwiększeniu.

Pani Pocełujko Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pasłęku powiedziała,
że  wśród  osób  korzystających  z  ich  pomocy  znajdują  się  nie  tylko  osoby  z  rodzin,  które  źle
funkcjonują, ale także osoby które mają problemy na przykład w poruszaniu się w administracji.
Uznała, że czasem zdarzają się sytuacje, iż rodziny zbyt długo zwlekają ze zwróceniem się do nich o
pomoc, a wówczas problem, który można by było łatwo rozwiązać staje się znacznie większy. 

Przewodniczący  Rady  Pan  Edward  Skalij  podziękował  Pani  Pocełujko  i  pracownikom  Miejsko-
Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  za  ich  ciężką  pracę  i  jednocześnie  życzył  im  wiele
cierpliwości w pracy z podopiecznymi.



Następnie Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę.

Po przerwie obecnych było 14 radnych.

Ad pkt 14
Rozpatrzenie sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i  Rekreacji  w Pasłęku za
2017 rok.

Pan Jerzy  Przedpełski  odnosząc  się  do  interpelacji  radnego Olbrysia  powiedział,  że  pracownicy
MOSiR często pracują w weekendy. Teren nad Jeziorkiem Miejskim muszą kosić co najmniej trzy
razy w roku, a jest to rozległy teren.

Radny Olbryś powiedział, że jest rozczarowany tym, że Dyrektor MOSIR nie przygotował prezentacji
multimedialnej  odnośnie  sprawozdania  z  działalności  Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  w
Pasłęku za 2017 rok.

Pan Przedpełski stwierdził, że nie przygotował prezentacji multimedialnej, gdyż organizowane przez
nich imprezy są imprezami cyklicznymi. Dodał, że w roku 2018 nie odbędzie się jedna z cyklicznych
imprez, a mianowicie nie odbędzie się Jubileusz 721-lecia Pasłęka.

Radny  Cieśla  powiedział,  że  w  ostatnim  czasie  odwiedził  z  rodziną  teren  Jeziorka  Miejskiego.
Zachęcił,  żeby odwiedzić  tamten teren Pasłęka.  Jest  on zadbany,  jest  tam czysto,  są ławeczki  i
miejsce  do  grillowania.  Warto  by  się  zastanowić  nad  tym,  aby  alejki  nad  Jeziorkiem  wysypać
żwirem,  gdyż  w okresie  deszczowym są  one  grząskie.  Ogólnie  stwierdził,  że  jak  się  to miejsce
odwiedza, to widać gospodarza tego obiektu.

Następnie głos zabrał radny Świderski, który w imieniu niedawno zawiązanego klubu morsów w
Pasłęku powiedział, że Pan Przedpełski zadeklarował im pomoc w realizacji działalności ich klubu.

Radny  Wiśniewski  uznał,  że  teren  Jeziorka  Miejskiego  chętnie  odwiedza  podczas  przejażdżek
rowerowych. 

Natomiast  radny  Kopański  powiedział,  że  dzisiaj  bada  kwestie  monitoringu.  Zapytał  o  to,  jak
monitorowane są obiekty administrowane przez MOSIR.

Radny  Kowal  pochwalił  współpracę  Pana  Przedpełskiego  z  sekcją  koszykarską,  uznając  ją  za
wzorcową.

W odniesieniu do zapytań radnych Pan Przedpełski powiedział, że Park Ekologiczny po zimie nie jest
jeszcze przygotowany do sezonu. Będzie gotowy za dwa tygodnie. Stwierdził, że na alejki w Parku
zostanie wysypane kruszywo łamane. Potwierdził,  że rzeczywiście w Pasłęku jest grupa morsów.
Zapewnił, że to co jej obiecał, z pewnością dla nich zrobi. Stwierdził, że jest spora grupa osób, która
odwiedza Park Ekologiczny codziennie.  Ponadto powiedział,  że zamówione zostały  już  pierwsze
ogniska nad Jeziorkiem.

Natomiast odnosząc się do zapytania radnego Kopańskiego o monitoring obiektów MOSIR,
powiedział, że działają następujące kamery: przy placu zabaw na ulicy Kusocińskiego, na parkingu
przy  Parku  Ekologicznym,  na  Placu  Tysiąclecia  wszystkie  poza  jedną.  Ponadto  dodał,  że  w
najbliższym  czasie  mają  zamiar  zamontować  dwie  kamery  na  Stadionie  Miejskim  oraz  cztery
kamery na podczerwień na Placu Tysiąclecia. Ogólnie uznał, że technologia cały czas się rozwija i



należy w nią inwestować. 
Radny Olbryś uznał, że nie dziwi się, iż nad Jeziorkiem Miejskim wszystko tak ładnie wygląda, skoro
MOSIR zatrudnia tylu pracowników. Uznał, że gorsza sytuacja jest jeżeli chodzi o Stadion Miejski. W
imieniu rodziców dzieci należących do sekcji piłki nożnej wyraził niezadowolenie z tego, iż przed
turniejami boiska na Stadionie Miejskim nie są wykoszone.

Pan  Przedpełski  powiedział,  że  płyty  boisk  na  Stadionie  Miejskim  o  ile  jest  to  możliwe  są
udostępniane. W sezonie kiedy rozpoczynają koszenie każda płyta boiska musi być koszona dwa
razy w tygodniu, aby nadawała się do gry. Przy współpracy z polem golfowym wykonują zabiegi
agrotechniczne na murawie boisk. Jeśli pogoda na to pozwoli chcieliby to wykonać w przyszłym
tygodniu.  Jak ktoś zgłosi  zapotrzebowanie na udostępnienie boisk, to się je udostępnia.  MOSIR
działa we współpracy z trenerami grup młodzieżowych. Większość trenerów otrzymało klucze do
bramy stadionu i z nich korzystają. Dzięki zaangażowaniu Pana Burmistrza prostuje się sytuacja w
KS Polonia Pasłęk. Powołany został nowy zarząd Sekcji Piłki Nożnej KS Polonia. Myśli że znajdzie się
także nowy Prezes Klubu.

Przewodniczący Rady podziękował  Panu Przedpełskiemu Dyrektorowi MOSIR w Pasłęku za jego
zaangażowanie, gdyż zakres ich działań jest ogromny.

Pan Przedpełski dodał, że w Parku Ekologicznym planowana jest w tym roku realizacja inwestycji,
która powstanie dzięki dofinansowaniu z LGD, a mianowicie powstanie mała tężnia.

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Pasłęku za 2017 rok stanowi
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 15
Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr VIII/57/17 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 1 września 2017
r. w sprawie wdrożenia „Programu oddłużeniowego” określającego szczególny tryb umarzania
zadłużenia użytkowników lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Pasłęk za
okres od listopada 2017 roku do lutego 2018 roku. 

W odniesieniu do ww. sprawozdania (załącznik nr 13 do niniejszego protokołu) radny Kopański
powiedział,  że  to  on  zabiegał,  aby  takie  sprawozdanie  zostało  sporządzone.  Podziękował
Dyrektorowi  Lango za  przygotowanie  tego sprawozdania.  Wyczerpuje  ono jego pytania  i  wiele
wyjaśnia. Teraz wiemy na jakim etapie jesteśmy. Wiemy przynajmniej, iż likwidacja zadłużeń dla
tych 25 osób jest znacznie ważniejsza niż wątpliwości radnych związane z tą uchwałą. Życzył Panu
Dyrektorowi, aby program ten przyniósł skutek i przełożył się na lepsze finanse dla gminy.

Przewodniczący Rady Pan Edward Skalij stwierdził, że widać, iż program ten jest potrzebny. Widać
duże  zaangażowanie  Pana  Dyrektora  Lango  i  jego  pracowników  w  realizację  tego  programu.
Jednocześnie życzył mu pomyślności w jego realizacji.

Ad pkt 16
Informacja  o  wpływie  nowelizacji  ustawy  o  zbiorowym  zaopatrzeniu  w  wodę  i  zbiorowym
odprowadzaniu ścieków oraz  nowego prawa wodnego na działalność Przedsiębiorstwa Usług
Wodno-Kanalizacyjnych w Pasłęku. 

Radni nie wnieśli  uwag do ww. informacji,  którą Pani Ewa Grabowska szczegółowo omówiła na
posiedzeniach komisji Rady Miejskiej w Pasłęku. (załącznik nr 14 do niniejszego protokołu)



Ad pkt 17
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku z wykonania rocznego planu pracy i
kontroli za 2017 rok. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Pan  Tadeusz  Jedlikowski  powiedział,  że  temat  ten  był
szczegółowo  omawiany  na  posiedzeniach  komisji.  Sprawozdanie  jest  odzwierciedleniem
protokołów  z  kontroli  przeprowadzonych  przez  Komisję  Rewizyjną.  Statut  Gminy  Pasłęk  mówi
jednoznacznie, że protokół ten musi  zostać przedłożony Radzie przez Przewodniczącego Komisji
Rewizyjnej w terminie do dnia 31 marca. 

Radny Olbryś stwierdził, że zamieszanie wokół tego sprawozdania to jedna wielka farsa. Z porządku
poprzedniej  sesji  zdjęto  ww.  sprawozdanie,  gdyż  nie  uwzględniało  uwag,  które  zgłosił  do  tego
sprawozdania. Poproszono go, aby uwagi do ww. sprawozdania złożył pisemnie. Wiadomo było, że
przebywał w tym czasie zagranicą. Wobec powyższego swoje uwagi do sprawozdania przesłał do
Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  oraz  pozostałych  radnych  na  adres  mailowy.  Tymczasem
Sekretarz  Gminy  i  Radca  Prawny  uznali,  że  informacja  przesłana  na  email  nie  ma  charakteru
pisemnego.  Uznał  taką  argumentację  za  niepoważną.  Jest  XXI  wiek,  a  nie  uznaje  się  uwag
przesłanych drogą mailową. Stwierdził, że sprawozdanie jest przekłamane w wielu punktach. Jeśli
wysłał do MOSiR-u i POK-u kilkanaście czy kilkadziesiąt pytań, to już chyba to świadczy o tym, że
uwagi były. Nie może zostać w sprawozdaniu zawarta informacja, że kontrole tych jednostek odbyły
się  bez  uwag.  Radca  Prawny  Korzeniowski  uznał,  że  sprawozdanie  tak  naprawdę  składa
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  i  nie  ma  konieczności  jego  konsultowania  z  pozostałymi
członkami Komisji Rewizyjnej. Wobec tego zapytał po co właściwie są pozostali członkowie Komisji
Rewizyjnej. Uznał, że pod tym sprawozdaniem w żaden sposób się nie podpisze. Stwierdził, że na
miejscu Pana Jedlikowskiego zrezygnowałby z funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, gdyż
bardzo nieprofesjonalnie podszedł do tego tematu.

Następnie radny Jedlikowski powiedział, że Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej sam rozszerzył
zakres kontroli Komisji Rewizyjnej, a przecież aby to zrobić konieczna byłaby zgoda Rady.

Radca  Prawny  Pani  Jolanta  Skuratowicz  powiedziała,  że  Komisja  Rewizyjna  działa  zgodnie  z
Regulaminem Komisji Rewizyjnej, którego § 15 ust. 1 i 2 określa, że kontrolę przeprowadza zespół
kontrolny liczący co najmniej trzech członków, którego skład osobowy ustala komisja rewizyjna.
Każdy  z  członków  zespołu  posiada  indywidualne  prawo  wykonywania  czynności  kontrolnych.
Ponieważ  Komisja  Rewizyjna  nie  powołała  zespołu  kontrolnego,  działania  kontrolne  mogła
wykonywać  tylko  zgodnie  z  §  9  ust.  3  tego  regulaminu:  Posiedzenie  jest  prawomocne,  gdy
uczestniczy w nim co najmniej połowa ogólnego składu komisji. Działań jednej osoby w tej sytuacji
nie można określić jako kontrolnych. Zapytania, które złożył indywidualnie radny Olbryś należałoby
traktować jako informację publiczną. 

Natomiast  w  odniesieniu  do  wymagań  formalnych  dotyczących  sprawozdania  Komisji
Rewizyjnej powiedziała, że konieczne jest, aby miało ono formę pisemną i zostało przedłożone do
31 marca. Nie ma przepisu regulującego konieczność jego akceptacji przez pozostałych członków
Komisji Rewizyjnej. Sprawozdanie, które złożył Przewodniczący Komisji Rewizyjnej spełnia wymogi
prawne.

Następnie głos zabrał radny Kopański, który powiedział, że napawa go smutkiem taka organizacja
pracy Komisji Rewizyjnej. Radny Olbryś jest bardzo zapracowany i często wyjeżdża. Uznał, że tylko
kwestia dobrej woli i dostosowanie terminów posiedzeń Komisji Rewizyjnej w taki sposób, że będą
one dogodne dla wszystkich członków komisji stanowić będzie sukces pracy tej komisji, która ma o



wiele więcej pracy od pozostałych komisji, gdyż oprócz rozpatrywania materiałów sesyjnych, ma
także obowiązki  kontrolne.  Jako radni otrzymali  uwagi  radnego Olbrysia do tego sprawozdania.
Zdumiewa go wykładnia, że przesłanie drogą mailową pisma nie stanowi formy pisemnej. Wobec
tego zapytał jak ta sytuacja odnosi się do tego, że materiały sesyjne otrzymują właśnie na adres
mailowy, a jest obowiązek przekazania radnym materiałów sesyjnych na siedem dni przed sesją.
Uznał,  że  sytuacja  ta  jest  nieakceptowalna.  Współpraca  pomiędzy  Przewodniczącym  a
Wiceprzewodniczącym Komisji  Rewizyjnej  powinna być  ścisła.  Zależy to jedynie  od dobrej  woli
Przewodniczącego Komisji. Mogą oni reprezentować różne poglądy, różne stanowiska. Może mieć
to odzwierciedlenie w sprawozdaniu. Na poprzednim posiedzeniu sesji poparł propozycję zdjęcia
przedmiotowego sprawozdania z porządku obrad, aby dać czas członkom Komisji Rewizyjnej na to,
by  te  sporne  kwestie  wyjaśnili  wewnątrz  komisji.  Nie  wyjaśniono  jednak  kwestii  spornych,  a
sprawozdanie zostało na dzisiejszą sesję przedłożone w identycznej postaci jak na poprzednią sesję.
Ponadto uznał,  że rozszerzenie zakresu danych, o które prosił  radny Olbryś w swoich pytaniach
skierowanych do MOSIR dotyczyło danych statystycznych za lata poprzednie, które były niezbędne
do porównania ich do danych będących przedmiotem tematu kontroli. Większość przedstawionych
na  dzisiejszej  sesji  danych  również  bazowała  na  danych  statystycznych  z  lat  poprzednich.  Nie
demonizowałby tych zapytań radnego, bo jako radny ma prawo do uzyskania tych informacji. 
Smuci go to, że nie wyjaśnia się pewnych kwestii, aby rozwiązać problem. Ponadto stwierdził, że
Pani Mecenas powiedziała, iż posiedzenia Komisji Rewizyjnej są prawomocne jeżeli uczestniczy w
nich co najmniej dwóch radnych. Z informacji które posiada wie, że nieraz na posiedzeniu Komisji
Rewizyjnej obecny był tylko Przewodniczący Komisji. 

Kolejno głos zabrał radny Wojciechowski Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska,
który powiedział, że na posiedzeniu jego komisji Radca Prawny tłumaczył, że sprawozdanie Komisji
Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  z  wykonania  rocznego  planu  pracy  i  kontroli  pisze
Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  i  przedkłada  je  do  31  marca.  Nie  wie  dlaczego  „biją
niepotrzebnie pianę”.

Przewodniczący Rady Pan Edward Skalij wyjaśnił, że radny Olbryś dzwonił do niego, aby spróbował
przekonać radnego Jedlikowskiego do przełożenia terminu posiedzenia Komisji Rewizyjnej. Niestety
ze względu na to, że radny Jedlikowski miał zajęte inne terminy, a czas złożenia sprawozdania jest
ściśle określony nie było to możliwe. Poprosił  wówczas radnego Olbrysia o przesłanie radnemu
Jedlikowskiego na piśmie uwag do sprawozdania. Komisja się odbyła. Zapytał Przewodniczącego
Komisji Rewizyjnej jakie jest stanowisko Komisji Rewizyjnej. Przewodniczący Komisji stwierdził, że
na  posiedzeniu  Komisji  stwierdzili  jednogłośnie,  że  sprawozdanie  to  odzwierciedla  zapisy
protokołów z posiedzeń Komisji. Wobec tego przed sesją sprawdził protokoły z posiedzeń Komisji
Rewizyjnej.  Sprawozdanie  przedłożone  przez  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  rzeczywiście
odzwierciedla zapisy tych protokołów. Uznał, że kwestie uwzględnienia uwag radnych w przypadku
ich nieobecności na posiedzeniu komisji można by uregulować poprzez zmianę w Regulaminie.

Obrady sesji opuścił radny Cieśla. Obecnych 13 radnych.

Następnie głos zabrał radny Olbryś, który powiedział, że na posiedzeniu Komisji, w trakcie którego
przeprowadzali  kontrolę  Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  w  Pasłęku  uzgodnili  z  Panem
Jedlikowskim, że złoży im dodatkowe pytania. Wobec tego nie wie jak można w protokole napisać,
że kontrola odbyła się bez uwag. Dodał, że podczas tej kontroli nie był obecny protokolant. 

Kolejno  głos  zabrał  radny  Łachmański,  który  powiedział,  że  na  posiedzeniach  komisji  podczas
których  przeprowadzają  kontrole  Przewodniczący  Komisji  zawsze  pyta  pozostałych  członków



komisji czy nie mają uwag. Stwierdził, że może popełnia on błędy, ale kto ich nie popełnia. Uznał, że
wszelkie wątpliwości powinni wyjaśnić sobie na posiedzeniu komisji.

Radny Olbryś dodał, że Pan Łachmański mówi, iż Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zawsze pyta o
uwagi, a tymczasem z list obecności wynika że jest on rzadko obecny na posiedzeniach komisji.

Radny Łachmański stwierdził, że był nieobecny na posiedzeniach komisji tylko wówczas gdy musiał
być obecny w pracy oraz wtedy gdy wypadły mu pogrzeby bliskich.

Przewodniczący  Rady  Pan  Edward  Skalij  powiedział,  że  w  protokole  z  posiedzenia  Komisji
Rewizyjnej w trakcie którego przeprowadzano kontrolę MOSIR, które odbyło się 16 października
2017 roku nie było informacji o tym, że kontrola nie zakończyła się. Uznał, że członkowie komisji
powinni dojść wspólnie do porozumienia zwłaszcza, że do końca kadencji pozostało im już tylko
5 miesięcy wspólnej pracy. 

Sprawozdanie Komisji  Rewizyjnej Rady Miejskiej w Pasłęku z wykonania rocznego planu pracy i
kontroli za 2017 rok stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 18
Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  gminy  Pasłęk  na  lata
2018-2024. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej gminy Pasłęk na lata 2018-2024. 

Uchwała  Nr  II/13/18  Rady  Miejskiej  w Pasłęku z  dnia  23  lutego 2018 roku  w sprawie  zmiany
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  gminy  Pasłęk  na  lata  2018-2024  stanowi  załącznik  nr  16  do
niniejszego protokołu. 

Ad pkt 19
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwalonego na rok 2018  budżetu gminy Pasłęk.       

W tym punkcie głos zabrał mieszkaniec Pasłęka Pan Stanisław Aftewicz, który zaproponował, aby
gmina Pasłęk aktywnie wsparła mieszkańców wynajmujących lokale będące w administracji ZGKIM
i wyposażyła je w czujki tlenku węgla, tak jak zadbał o to administrator budynków komunalnych w
Elblągu.

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie zmiany uchwalonego na rok
2018 budżetu gminy Pasłęk.     

Uchwała  Nr  II/14/18  Rady  Miejskiej  w Pasłęku z  dnia  23  lutego 2018 roku  w sprawie  zmiany
uchwalonego na rok 2018 budżetu gminy Pasłęk stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.



Ad pkt 20
Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy
Pasłęk w sprawie Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu Gminy Pasłęk na rok 2019 oraz
wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego. 

W  odniesieniu  do  projektu  ww.  uchwały  radny  Kopański  zgłosił  wniosek  o  zmianę  zapisów
Rozdziału 2 § 4 ust. 3 i zastąpienie wyrazu „powinien” wyrazem „musi” oraz w § 4 ust. 5 wyrazu
„powinien” wyrazem „musi”. Poprosił o przegłosowanie tych poprawek.

Następnie głos zabrała Pani Jolanta Skuratowicz Radca Prawny,  która powiedziała,  że zgodnie z
orzecznictwem wyrazy „musi” i „powinien” są to synonimy. Zapis „powinien” należy czytać jako
powinność, przymus. Słowa te w legislacji używane są naprzemiennie.

Radny Kopański  stwierdził,  że zna tą wykładnię.  Uznał,  że jak będzie problem z własnością np.
powiatu czy Skarbu Państwa, wówczas taki projekt budżetu obywatelskiego będzie musiał zostać
odrzucony. Wobec tych wyjaśnień uznał, że wycofuje swój wniosek o zmianę zapisów w projekcie
uchwały. 

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia
konsultacji z mieszkańcami Gminy Pasłęk w sprawie Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu
Gminy Pasłęk na rok 2019 oraz wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego. 

Uchwała Nr II/15/18 Rady Miejskiej w Pasłęku z dnia 23 marca 2018 roku w sprawie zasad i trybu
przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Pasłęk w sprawie Budżetu Obywatelskiego jako
części budżetu Gminy Pasłęk na rok 2019 oraz wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu
obywatelskiego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 21
Podjęcie uchwały w sprawie podziału Miasta i Gminy Pasłęk na okręgi wyborcze w wyborach do
Rady Miejskiej w Pasłęku. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie podziału Miasta i Gminy Pasłęk
na okręgi wyborcze w wyborach do Rady Miejskiej w Pasłęku. 

Uchwała Nr II/16/18 Rady Miejskiej  w Pasłęku z dnia 23 marca 2018 roku w sprawie podziału
Miasta  i  Gminy  Pasłęk  na  okręgi  wyborcze  w wyborach  do Rady  Miejskiej  w  Pasłęku  stanowi
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 22
Podjęcie  uchwały  w  sprawie  podziału  Miasta  i  Gminy  Pasłęk  na  stałe  obwody  głosowania,
ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Radni nie wnieśli uwag do ww. projektu uchwały.

W drodze głosowania 13 radnych „za” podjęto uchwałę w sprawie podziału Miasta i Gminy Pasłęk
na  stałe  obwody  głosowania,  ustalenia  ich  numerów,  granic  oraz  siedzib  obwodowych  komisji
wyborczych. 



Uchwała Nr II/17/18 Rady Miejskiej  w Pasłęku z dnia 23 marca 2018 roku w sprawie podziału
Miasta i  Gminy Pasłęk na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib
obwodowych komisji wyborczych stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.

Ad pkt 23
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Na interpelację  Pana Marka Łachmańskiego,  który  poprosił o zabezpieczenie w budżecie gminy
Pasłęk jak będzie to możliwe środków na wykonanie dokumentacji budowy drogi w miejscowości
Rogajny odpowiedzi udzielił Burmistrz Pasłęka. Poinformował, że oczywiście jak znajdą się środki na
ten cel, wówczas poinformuje radnego. Jednocześnie pogratulował mu aktywności, bowiem radny
Łachmański  zwraca mu uwagę także na wiele  innych tematów,  a  mianowicie  na wybudowanie
placu zabaw w Zielnie, wykonanie drogi i oświetlenia w miejscowości Surowe, a także na temat
stanu dróg gminnych. Należy jednak wziąć pod uwagę to, że Wojewoda nie przyznał dotacji  na
usunięcie skutków powodzi wskutek której znacznie uszkodzony został mi.in. przepust w Nowym
Cieszynie i  most w Zielonym Grądzie. Ponadto w związku z budową nowego zakładu przy ulicy
Dworcowej w Pasłęku konieczne jest wybudowanie drogi dojazdowej oraz sieci wodociągowej do
działki, gdzie ma powstać ten zakład.

W  odniesieniu  do  interpelacji Pana  Piotra  Wojciechowskiego w  sprawie  złego  stanu  drogi
powiatowej  Marzewo  w  kierunku  Kanału  Elbląskiego,  Burmistrz  powiedział,  że  zwróci  się  do
Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie konieczności jej poprawienia.

Na  interpelację  Pana  Krzysztofa  Kopańskiego  w  sprawie  procedur przygotowywania  projektu
zmian  do  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  odpowiedzi  udzielił  Burmistrz
Pasłęka. Powiedział, że procedury te ustala ustawodawca. Burmistrz nie ma takich kompetencji.
Burmistrz  po  podjęciu  przez  radę  gminy  uchwały  o  przystąpieniu  do  sporządzania  planu
miejscowego musi postępować ściśle zgodnie z art. 17 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu
przestrzennym. 

Następnie  głos  zabrał  Pan  Kazimierz  Lipnicki,  który poinformował,  że  przy  sporządzaniu
zmian  do  przedmiotowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego,  procedura  ustalona  przez
ustawodawcę  została  ściśle  zachowana.  Obecnie  urbanistka  wprowadza  zmiany  wynikające  z
uwzględnionych  przez  Burmistrza  Pasłęka  uwag  do  planu  zagospodarowania  przestrzennego.
Następnie zostanie on poddany niezbędnym uzgodnieniom. Radzie zostanie przedłożony projekt
planu zagospodarowania przestrzennego wraz z wykazem nieuwzględnionych uwag. 

Burmistrz dodał, że temat ten będzie miał swój epilog na sesji Rady Miejskiej w Pasłęku.

Natomiast na zapytanie radnego Kopańskiego o to jakie kroki podjęto w związku z wnioskiem firmy
„Wipasz”  odpowiedzi  udzielił  Pan  Kazimierz  Lipnicki.  Powiedział,  że  obecnie  trwa  procedura
uzgadniania  wpływu  tej  inwestycji  na  środowisko.  Inwestycja  ta  uzyskała  negatywną  opinię
Sanepidu. Czekają również na opinie RDOŚ, który przesunął  termin uzgodnień do 31 marca br.
Wystąpili  także  o  opinię  do  Państwowego  Gospodarstwa  Wodnego  Wody  Polskie.  Wszystkie
uzgodnienia w tej sprawie publikowane są w formie obwieszczenia. 

Burmistrz  dodał,  że  gdy  będą  dysponować  kompletem  dokumentów,  wówczas  zostanie
zorganizowana  publiczna  debata  na  temat  tej  inwestycji.  Dodał,  że  bardzo  aktywnie  działają
mieszkańcy wsi Krosno, którzy już zgłosili swoje negatywne uwagi w tym zakresie.



Na  interpelację  radnego  Kopańskiego  dotyczącą  monitoringu  odpowiedzi  udzielił  Pan  Patryk
Kwieciński  Kierownik  Referatu  Spraw  Obywatelskich,  który  powiedział,  że  system  monitoringu
urządzony jest na Komisariacie Policji w Pasłęku. Ogólnie na terenie Pasłęka było zamontowanych
13  kamer.  Dwie  z  nich  zdemontowano.  Obecnie  działają  kamery  na  następujących  ulicach:
Kusocińskiego,  Kościuszki,  Partyzantów  i  na  Placu  Św.  Wojciecha.  Kamery  te  wymagają
modernizacji,  gdyż technika w tym zakresie od 2005 r.  znacznie się zmieniła. W budżecie Rada
zabezpieczyła środki na ułożenie światłowodu. Jest on obecnie układany. Zakupiono 6 kamer, które
zostaną zamontowane na wjazdach do miasta. Na terenie miasta zostanie także zamontowane 21
kamer stacjonarnych.  Podgląd z  tych kamer będzie dostępny na Komisariacie Policji,  natomiast
rejestrator  będzie  znajdował  się  w Urzędzie  Miejskim  w Pasłęku,  a  administratorem danych  z
monitoringu będzie Burmistrz Pasłęka.

Burmistrz Pasłęka dodał,  że w ubiegłym roku zwrócił  się  do Komendanta Komisariatu Policji  w
Pasłęku o przejęcie monitoringu, ale nie wyraził na to zgody.

Ponadto  Burmistrz  poinformował,  że  radny  Kopański  na  zapytanie  o  to  na  jaki  cel  MOSIR
przeznaczył   środki  z  odszkodowania  za  straty  poniesione  wskutek  powodzi  otrzyma  pisemną
odpowiedź od dyrektora MOSIR.

W odniesieniu do wypowiedzi Pana Zbigniewa Cieśli  o tym,  że ze smutkiem przyjął informację o
odrzuceniu wniosku gminy Pasłęk za straty poniesione wskutek powodzi, Burmistrz powiedział, że
niestety nie ma tutaj trybu odwoławczego. 

Natomiast  w  odniesieniu  do  interpelacji  radnego  Cieśli  dotyczącej  dewastacji  dróg  wiejskich
wskutek rajdów crossowych, odpowiedzi udzielił Pan Patryk Kwieciński Kierownik Referatu Spraw
Obywatelskich.  Powiedział,  że  na  organizację  rajdów  konieczne  jest  uzyskanie  zezwolenia.
Burmistrz  Pasłęka  nie  miał  informacji  o  organizacji  tego  typu  inicjatywy,  zatem  były  one
organizowane nielegalnie. 

Burmistrz dodał, że ważne jest, aby tego typu sytuacje zgłaszać szybko na policję, aby mogła podjąć
skuteczną interwencję. 

W  odniesieniu  do  interpelacji  radnego  Witolda  Stabrowskiego,  który zwrócił  uwagę  na  brak
znaków  na  wysepkach  spowalniających  ruch  na  starodrożu  drogi  S-7  oraz  na  notorycznie
powstające dziury w chodniku przy tej drodze, Burmistrz powiedział, że zwróci się do Zarządu Dróg
Powiatowych o podjęcie interwencji w tej sprawie.

Natomiast  w  odniesieniu  do  interpelacji radnego  Damiana  Olbrysia  w  sprawie  zagadnień
związanych  z  działalnością Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  w  Pasłęku,  Burmistrz
poinformował, że radny otrzyma pisemną odpowiedź od Dyrektora MOSIR w Pasłęku. 

Natomiast  na  interpelację  radnego  Olbrysia  dotyczącą  tego,  że  na  stronie  www.rada.paslek.pl
znajduje  się  link  do  strony  internetowej  www.andrusewicz.pl,  odpowiedzi  udzielił  Pan  Damian
Bereżański Kierownik Referatu Organizacyjnego, który powiedział, że strona ta została wykonana w
ramach obowiązków służbowych pracownika Urzędu Miejskiego w Pasłęku. Umieszczenie linku, o
którym wspomniał radny było błędem tego pracownika. Pozostaje przeprosić za wprowadzenie w
błąd poprzez tą sytuację. Dodał, że zostało to już poprawione. 

http://www.andrusewicz.pl/
http://www.rada.paslek.pl/


Na  interpelację  Pana  Bogdana  Rogalskiego dotyczącą  likwidacji Powiatowego  Ośrodka
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w Elblągu filia w Pasłęku odpowiedzi udzielił Burmistrz
Pasłęka, który powiedział, że nie dysponuje informacją na ten temat. Zwróci się w tej sprawie do
Starosty Elbląskiego. Uznał, że dobrze by było, aby instytucja ta została  zachowana. Jak będzie miał
informację na ten temat,  wówczas  poprosi  Starostę,  aby Panu Radnemu przesłał  ją na piśmie.
Ponadto  powiedział,  że  w  ostatnim  czasie  Powiat  Elbląski  zakupił  piękne  pomieszczenia  na
działalność Poradni Pedagogiczno-Psychologicznej. Na kolejnej sesję zwróci się do Rady Miejskiej w
Pasłęku  o  to,  aby  gmina  Pasłęk  włożyła  małą  cegiełkę  w  wyposażenie  tej  placówki,  z  której
korzystają dzieci z terenu naszej gminy.

Natomiast  w odniesieniu  do  interpelacji  radnego  Rogalskiego  w sprawie  obchodów  100-  lecia
Odzyskania  Niepodległości  przez  Polskę  Burmistrz  powiedział,  że  zwrócili  się  w tej  sprawie  do
mieszkańców gminy  Pasłęk.  Poprosili  ich  o  aktywne  włączenie  się  w obchody tego jubileuszu.
Zaprosili  mieszkańców  do  składania  propozycji  inicjatyw  mających  na  celu  uczczenie  tego
dostojnego  jubileuszu  w  organizację  którego  zaangażowane  są  wszystkie  gminne  instytucje.
Obecnie w harmonogramie znalazło się 14 inicjatyw mających na celu uczczenie tego jubileuszu.
Harmonogram  ten  jest  cały  czas  otwarty  na  propozycje.  Następnie  Burmistrz  odczytał
harmonogram  imprez  zaplanowanych  z  okazji  Jubileuszu  100  -lecia  Odzyskania  przez  Polskę
Niepodległości  (załącznik  nr  21  do  niniejszego  protokołu),  które  odbędą  się  na  terenie  gminy
Pasłęk. Dodał, że ponowiona zostanie akcja „Odbierz flagę - wywieś flagę”. Zakupione zostanie 500
flag Polski, które mieszkańcy będą mogli bezpłatnie odebrać w Urzędzie Miejskim w Pasłęku.

Natomiast  w odniesieniu do interpelacji  radnego Rogalskiego dotyczącej  organizacji  obchodów
200-lecie  powiatu,  Burmistrz  powiedział,  że  wie,  iż  Starosta  Elbląski  Pan  Maciej  Romanowski
kontaktował się w tej sprawie z Panem Berndem Hintzem. Gmina Pasłęk nie planuje organizacji
konferencji ani wydania publikacji z tej okazji. Gdyby Starosta Elbląski zwrócił się o współudział w
tym temacie, włączą się w organizację, ale nie dofinansują tej inicjatywy ze względu na ograniczone
środki finansowe.

Na interpelację radnego Rogalskiego w sprawie ustaleń dotyczących kosztów podłączenia do sieci
ciepłowniczej  budynków  przy  ulicy  Drzymały  odpowiedzi  udzielił  Burmistrz  Pasłęka,  który
powiedział, że jeszcze nie uzyskał informacji na ten temat. W przyszłym tygodniu zajmie się tym
tematem,  tym  bardziej  że  80%  mieszkańców  tej  ulicy  złożyło  wniosek  o  podłączenie  do  sieci
ciepłowniczej. 

W  odniesieniu  do  odpowiedzi  na  interpelacje  radny  Kopański  dopytał  o  zmiany  w  planie
zagospodarowania  przestrzennego dotyczące ulicy  Cichej  w Pasłęku.  W zarządzeniu Burmistrza
Pasłęka  w  sprawie  rozpatrzenia  uwag  wniesionych  do  projektu  zmiany  miejscowego  planu
zagospodarowania  przestrzennego  centralnej  i  wschodniej  części  Pasłęka  oraz  do  prognozy
oddziaływania na środowisko do ww. planu, używane są zwroty mówiące o tym, iż uwaga do ww.
planu jest bezprzedmiotowa. W związku z powyższym poprosił o wyjaśnienie czy na spornej działce
przy tej ulicy będzie możliwa zabudowa usługowa. 

Burmistrz Pasłęka stwierdził, że uwagi do ww. planu zagospodarowania przestrzennego dotyczyły
trzech punktów spornych.  W trakcie debat  na temat zmian ww. planu większość  mieszkańców
ogólnie  było  przeciwnych  jakimkolwiek  zmianom.  Na  działce,  o  której  mówi  radny  Kopański
obecnie obowiązujący plan zagospodarowania przestrzennego zezwala na zabudowę usługową do
250 m2. Właściciel tej działki zwrócił z wnioskiem o zmianę powierzchni zabudowy do 1000 m 2,
następnie wycofał się z wnioskiem i zmienił powierzchnię zabudowy do 450 m2.



Kolejnym  punktem  spornym  jest  przeznaczenie  terenu  stacji  transformatorowej  pod  budowę
przychodni  lekarskiej.  Trzeci  punkt  sporny  dotyczy  ulicy  Cichej.  Mieszkańcy  złożyli  bardzo
sugestywne wnioski o to, aby pozostawić plan zagospodarowania przestrzennego tej części miasta
bez zmian. Niektóre wnioski dotyczyły w ogóle rezygnacji z usług, ale takiego wniosku nie można
uwzględnić, gdyż właściciel działki w momencie kiedy ją kupował wiedział, że obowiązuje dla niej
takie  przeznaczenie  w  planie  zagospodarowania.  Gdyby  to  zmienić  właściciel  działki  musiałby
otrzymać odszkodowanie od gminy. Uznał, że w tym temacie w dalszym ciągu będzie się toczyło
postępowanie.

Radny Kopański zapytał czy na tej spornej działce dopuszczalna będzie zabudowa usługowa i w
jakim zakresie.

Burmistrz stwierdził, że dla działki tej będzie obowiązywała zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna
z  dopuszczeniem  usług  w  takim  zakresie  jak  określa  to  obowiązujący  obecnie  plan
zagospodarowania przestrzennego. 

Natomiast w odniesieniu do odpowiedzi na interpelację dotyczącą likwidacji Powiatowego Ośrodka
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w Elblągu filia w Pasłęku radny Kopański powiedział, że
jest to bardzo poważny problem i Burmistrz powinien „dmuchać na zimne”, gdyż wiązałoby się to z
odcięciem mieszkańców Pasłęka i okolic od dokumentacji geodezyjnej i kartograficznej, wypisów i
rejestrów, a także pozbawi całą okolicę możliwości uzyskania na miejscu pozwolenia na budowę.
Takie rozwiązania funkcjonują w Morągu i Ornecie, gdzie funkcjonują filie wydziałów właściwego
Starostwa. Likwidacja tej filii zmniejszy rangę Pasłęka.

Burmistrz powiedział, że skonsultował się w tej sprawie z Przewodniczącym Rady. Wspólnie uznali,
że najlepiej będzie jak zaproszą Starostę Elbląskiego na kolejną sesję i wyjaśnią wspólnie ten temat.
Uznał, że uwaga radnego w tym temacie jest jak najbardziej słuszna.

Natomiast  radny  Matuszczak  w  związku  z  tym,  że  zatrzymali  się  przy  temacie  planów
zagospodarowania  przestrzennego zapytał  o  to  jakie  są  plany  dotyczące  działalności  zakładów,
które  mają  zostać  wybudowane  w  Pasłęku,  a  o  których  Pan  Burmistrz  wspomniał  w  swoim
sprawozdaniu. 

Burmistrz powiedział, że w sprawozdaniu poruszał temat budowy dwóch zakładów. Firma ENTC
Dair  Solution  Sp.  z  o.o.  zajmuje  się  produkcją  mleka  w  proszku  i  konserwantów  białek
serwatkowych, natomiast firma Delta Food Ingrediens to producent suplementów diety i odżywek
dla  sportowców.  Twórcami  tych  obu  firm  są  pasłęczanie.  Obecnie  firmy  te  funkcjonują  poza
Pasłękiem. Gdy powstaną nowe zakłady, wówczas w każdym z nich zatrudnienie znajdzie 20 osób.
Firmy te mają już pozwolenie na budowę. Właściciele tych firm zwrócili  się do gminy Pasłęk o
zapewnienie  dostaw wody i  utwardzenie dojazdu,  co stanowiło będzie koszt  około 100 tysięcy
złotych. Jeśli  Rada jest zainteresowana, to właściciele tych firm są gotowi przedstawić im swoje
plany na sesji. 

Ad pkt 24
Odpowiedzi na zapytania i wnioski sołtysów.

W odniesieniu do wniosku Pana Józefa Giersa sołtysa sołectwa Majki,  który poprosił o pomoc w
uporządkowaniu dwóch budynków stojących na terenie gminnym w miejscowości Majki, które są
przeznaczone do rozbiórki i stwarzają zagrożenie, Burmistrz powiedział, że będą z mieszkańcami w



tym zakresie współpracować. Zgodnie z kalkulacją koszt rozbiórki tych budynków, uporządkowania
terenu,  zmielenia gruzu i  jego rozwiezienie wyniesie 37 tysięcy złotych.  Będą chcieli  tą sprawę
załatwić jak najszybciej. Ma nadzieję, że w kwietniu ta sprawa zostanie zrealizowana. 

W  odniesieniu  do  wypowiedzi  Pana  Józefa  Buta  sołtysa  sołectwa  Nowy  Cieszyn,  który
podziękował za wycięcie zakrzaczeń przy drodze, ale jednocześnie uznał, że stan dróg jest tragiczny,
Burmistrz powiedział, że współpraca z Panem Butem jest bardzo dobra. Potwierdził, że rzeczywiście
stan dróg nieutwardzonych jest dramatyczny. Będzie to temat kolejnej sesji.

Natomiast  w odniesieniu do wniosku  Pana Witolda Stabowskiego sołtysa  sołectwa Marzewo,
który  zapytał  kiedy  zostanie  zamontowane  lustro  na  wyjeździe  z  drogi  gminnej  na  drogę
powiatową,  Burmistrz  powiedział,  że  zaraz  po  sesji  skontaktuje  się  w  tej  sprawie  ze  Starostą
Elbląskim.

Ad pkt 25
Sprawy różne.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  iż  kolejna  sesja  odbędzie  11  maja  2018  roku  i  złożył
uczestnikom sesji życzenia z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych.

Ad pkt 26
Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady zamknął obrady sesji, która trwała od godziny 10.00 do godziny 15.10.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Przewodniczący
Rady Miejskiej w Pasłęku
mgr Edward Skalij

Sekretarz obrad:
Teresa Czerska

Protokołowała:
Anna Młynarczyk


